
Referat. 
Generalforsamling den 17. marts 2015 

 

1. Valg af dirigent. 

Nikolaj Larsen. 
Indkaldt via. hjemmesiden og i Havelågen d. 27/1 -15, således rettidig indkaldt. 

 

2. Formandens beretning. 
Majbrit fortalte om foreningens arrangementer: Fastelavns, arbejdsdag og Sct. Hans 
Samarbejde med andre grundejer foreninger. Medlemstallet er 80. Se den fulde beretning, bilag 
nederst. 
Der blev foreslået at der kunne bages pandekager til Sct. Hans arrangementet. 
Beretning godkendt. 
 

3. Fremlæggelse af regnskab. 
Regnskab uddelt.  
Der blev orienteret om at kommunen har haft en studerende til at vurdere legeredskaber på 
legepladsen. Der afventes svar på den vurdering. Derfor er der ikke brugt penge på nye legeredskaber. 
Der blev nævnt at legepladsen bliver brugt, både af dagplejere og af skoleklasser hvilket opfattedes 
som positivt. 
Regnskab blev godkendt. 
Se bilag af budget. 
 

4. Indkomne forslag 
Ingen indkomne forslag. 
 

5. Fastsættelse af kontingent. 
Bestyrelsen foreslog uforandret 450 kr. hvilket blev godkendt. 

 

6. Valg af bestyrelse. 
3 personer var på valg til bestyrelse for 2 år. 
Majbrit Stokholm Magnolievej 19, modtog genvalg. 
Helene Hyldegaard Pedersen, Granvænget 2, blev valgt. 
Reni Andersen, Magnolievej 7, blev valgt.  

 

7. Suppleanter blev valgt for 1 år. 
Arthur Sørensen modtog genvalg. 
 

8. Valg af Revisor  
Annie Jensen modtog genvalg. 
 

9. EVT. 
Der ønskes mere reklame for hjemmesiden. 
Som idé til at få flere ind i foreningen fremkom et forslag om en konkurrence om hvem, der kunne få 
en hel gade med som medlemmer. Gevinsten kunne være af vin til f.eks. en vejfest. Bestyrelsen syntes 
idéen var god. 
Der blev nævnt muligheden for at komme på Facebook og måske få de yngre grundejere med. 
Investering i ny flagstang blev fremlagt af Erik Willemoese. Han fik til opgave at få tilbud på flagstang. 
Investeringen vil sandsynligvis være omkring 10-15.000 kr. Der blev nævnt et vederlag på 1000 kr/år til 
flaghejseren. Ud over de officielle flagdage vil medlemmer kunne anmode om flaghejsning på 
mærkedage så som bryllupper, runde fødselsdage, konfirmationer m.v. 



Formandens beretning for året 2014 
 

FASTELAVN 

Året startede med foreningens årlige Fastelavnsarrangement, som jo samler en dejlig stor del ag foreningen 
beboere, fantasifuldt udklædt, både børn og voksne. Det var en grå, lidt tåget trist omgang. Foreningen må 
have børn og voksne med slag i, for det gik rigtigt hurtigt med tønderne. Til gengæld er det er jo dejligt at 
slutte af med varmt kakao, kaffe og te og en fastelavnsbolle. 
 
GENERALFORSAMLING 

Året 2014 var ingen undtagelse, den lille vante skare af foreningens medlemmer var mødt frem til 
generalforsamlingen. Foreningen ønsker meget at kunne få nye kræfter og dermed ny tilgang og ideer i 
foreningens arbejde. I dette år var der 2 bestyrelsesmedlemmer samt en suppleant der ikke modtog 
genvalg. Det holdt hårdt med at få bestyrelsesposterne besat. Og bestyrelsen siger tak til Arthur Sørensen. 
Men det lykkedes, så foreningen består endnu. Jeg kan kun opfordre til at man prøver at stikke næsen frem 
og deltager således at vi kan beholde vores grundejerforening. 
 
Som det fremgår at dagsordenen, så står vi igen i år med bestyrelsesposter der skal besættes, så min 
opfordring til alle medlemmer har været at mærke efter om man ikke havde lyst til at give en lille hånd med 
for at støtte vores lille lokale arbejde. 
 
ARBEJDSDAG 
Desværre var der ikke mange fremmødte til vores årlige arbejdsdag den første søndag i juni. Det var kun 
bestyrelsen samt nogle enkelte grundejere, så arbejdet bestod i at klare de mest vigtige vedligeholdelses 
opgaver som at beskærer træer og buske ved Solpladsen samt pladsen hvor Sankt Hans aften afholdes. 
Desuden trimning af pilehytten og maling af skuret. Derudover fik arbejdsholdet fjernet flagstangen, der var 
rådden. Det har været oppe at vende i bestyrtelsen at købe en ny flagstang, men da der ikke har været 
muligt at  få en flagmester, så synes bestyrelsen ikke der skulle bruges penge på dette. Øerne har foreningen 
gjort næsten vedligeholdelses frie, der kun nogle enkelte ukrudtsplanter der skal trækkes op en gang 
imellem, så der har været taget en god beslutning. 
 
SANKT HANS 
Foreningens koncept med at fejre Sankt Hans med fællesspisning, bagning af snobrød og hyggeligt samvær 
indtil båltalen, er endnu ikke et tilløbsstykke. Jeg er dog sikker på at det bliver det, over tid. Vi har nærvær, 
samvær og en fortrinlig aften til at mødes med andre lokale ”Christianitter”. Båltalen blev holdt af 
politikeren Villy Hauritz, som 
holdt en inspirerede tale til de fremmødte medlemmer, der var blevet  til flere som vi nærmede os båltale 
og Sankt Hans bål. 
 
MEDLEMMER 
 Der har igennem året været en del parceller til salg i vores området og der er også solgt nogle af dem. 
Medlemsskabet af foreningen hviler jo på frivillig basis, så ingen kan tvinges. Medlemstallet ligger på det 
normale niveau omkring 85 medlemmer. Foreningen håber at vi bliver flere og at der måske mellem de nye 
grundejere er mulige medlemmer til bestyrelsen. 
 
SAMARBEJDE MELLEM GRUNDEJERFORENINGERNE 
Året 2014 blev året hvor Kr. Saaby Bylag tog initiativ til at begynde at promoverer Kr. Saaby som en fortrinlig 
by at slå sig ned i og dette startede med at tage kontakt til alle grundejerforeninger i Kr. Saaby og til at 
opstartsmøde. Dette var begyndelsen til at udarbejde et grundlag for at sende ansøgning af sted til Lejre 
Kommune for at få del i en pulje afsat til at ”Byudvikle” landsbyer i Lejre kommune. Tina Unger er 
foreningens kontakt person i Lejre kommune og hun deltog i primo 2015 på et opstarts-møde i forbindelse 
med at der er blevet bevilliget kr. 140.000 til Kr. Saaby. Foreningerne og de handelsdrivende der er med i 
arbejdet tænker at vi samlet kan gøre en forskel for Saaby. Vi har i bestyrelsen for Christiansminde dog lagt 
for dagen, at vi beholder vore arrangementer i bydelen, da det giver noget nærvær og 



sammenhold/kendskab til hinanden som bliver tabt ved store samledes arrangementer. Vi beholder vores 
fastelavn, og Sank Hans men støtter meget gerne op om Markedsdage ved brugsen, sommerfest ved 
gadekæret og evt. et arrangement hvor de forskellige bydele kunne dyste i fodbold, håndbold, petanque el. 
andet. Kom bare med ideer. 
 
Det er en super god mulighed for at skabe noget liv i byen, beholde beboerne hjemme i lokalområdet og 
støtte det som mange af os har i sinde. Det nære, sunde og meget givende sammenhold i hele Kr. Saaby. 
 
Jeg vil takke bestyrelsen, for årets arbejdsindsats og se frem til et 2015 med nye tiltag og forhåbentlig en 
forening der består også fremadrettet. 
 
 
Majbrit Stokholm 

 



 

 
 


